
Protokół Nr XI /2015

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 29 września 2015 r.

XI Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 29

września 2015 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji

stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1600.

Ad. 1 

Otwarcie XI Sesji Rady Powiatu

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski.

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję. 

Na sesji obecni byli:

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Skarbnik Powiatu – Halina Bartkowska, 

- Sekretarz Powiatu - Ewa Kalisz – Górzkowska,

- Radca Prawny – Maciej Sikorski,

- Ewa Skonecka z P. H. U. „Dominik” z Mierzyna,

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego

(lista - załącznik nr 3)

- przedstawiciele  mediów:  Aleksandra  Malinowska  z  Kuriera  Iławskiego,  Grzegorz

Podkomorzy  z  Tygodnika  Internetowego,  Katarzyna  Ochocka  z  Gazety

Nowomiejskiej.

Przed  przystąpieniem  do  stwierdzenia  quorum,  nastąpiło  wręczenie  wyróżnienia  dla  p.

Wiesławy i Dominika Pawlikowskich z firmy „Dominik” z okazji zdobycia tytułu laureata

w 52 edycji konkursu ORŁY AGROBIZNESU 2015. Wyróżnienie w imieniu właścicieli

firmy odebrała p. Ewa Skonecka.

Ad. 2

Stwierdzenie quorum

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy

17  radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  może  obradować  i  podejmować

prawomocne uchwały. 



Ad. 3

Powołanie Sekretarza obrad

Przewodniczący  zaproponował,  aby  Sekretarzem  obrad  był  p.  Zbigniew  Ziejewski.

Przewodniczący zapytał  czy radny wyraża zgodę na pełnienie  funkcji  Sekretarza obrad.

Radny Ziejewski wyraził zgodę. Kandydaturę przyjęto jednogłośnie.

Ad. 4

Przyjęcie porządku obrad

Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad (załącznik  nr  4).  Następnie

zapytał czy są uwagi do porządku obrad. Uwag nie było.

Następnie zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 17 

radnych. Wszyscy głosowali „za”.

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XI Sesji Rady Powiatu.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Powołanie Sekretarza obrad.
4. Przyjęcie porządku obrad.
5. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Powiatu.
6. Sprawozdanie z prac Zarządu.
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2015 r.
9. Sprawozdanie z naboru do szkół ponadgimnazjalnych, wyniki matur.
10. Przerwa
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  II/14/2014  w  sprawie

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na
lata 2015 – 2034 ze zmianami.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  II/15/2014  w  sprawie
uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2015 r. ze zmianami.

13. Podjęcie uchwały  w sprawie  przyjęcia zmian do planu finansowego zadań
powiatu,  realizowanych  ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji
Osób Niepełnosprawnych w roku 2015.

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości
będącej własnością Powiatu Nowomiejskiego, położonej w Gwiździnach. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Nowomiejskiego.
16. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych.
17. Sprawy różne.
18. Zakończenie obrad XI Sesji Rady Powiatu.

Ad. 5
Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Powiatu 

Sekretarz obrad X Sesji Rady Powiatu Agnieszka Stajszczak poinformowała, że zapoznała się

z protokołem. Protokół dokładnie odzwierciedla przebieg sesji.  Radna wnioskowała o jego

przyjęcie bez odczytywania.
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Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr X/2015. Głosowało

17 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu.

Ad. 6

Sprawozdanie z prac Zarządu

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 22

lipca do 21 września 2015 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 7, 21, 30 lipca

oraz 13 i 27 sierpnia 2015 r. (załącznik nr 5).

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie informacji.

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o kilku najważniejszych

wydarzeniach z udziałem władz powiatu tj.:

- 4.08 – podpisanie aktu notarialnego w Olsztynie – chodzi o nieodpłatne nabycie nieruchomości

w  Kuligach  od  Agencji  Nieruchomości  Rolnych;  nieruchomość  będzie  przeznaczona  na

poszerzenie pasa drogowego;

- 15.08 – dożynki gminne w Grodzicznie; 10 –lecie istnienia Miejsca Inicjatyw Pozytywnych

„Kacze Bagno”;

- 19.08 – podpisanie aktu notarialnego na sprzedaż nieruchomości z zasobu Skarbu Państwa;

nieruchomość zakupili p. /wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie

art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność

wyłączyła Anna Andrzejczak - kierownik Biura Rady Powiatu/;

-  20.08  –  spotkanie  z  Burmistrzem Lubawy w sprawie  funkcjonowania  przychodni  „Nad

Jesionką” w Lubawie;

- 26.08 – spotkanie z Dyrektorem Oddziału NFZ w Olsztynie Andrzejem Zakrzewskim, a także

spotkanie  z  Dyrektorem  Wydziału  Zdrowia  Urzędu  Wojewódzkiego  Markiem  Zaczkiem;

wizytowano  także  wyremontowany  oddział  chirurgiczny  w  Wojewódzkim  Szpitalu

Specjalistycznym w Olsztynie;

- 29.08 – dożynki gminne w Biskupcu;

- 30.08 – dożynki gminno – powiatowe w Bratuszewie – Starosta dodał, że była to impreza

zorganizowana  na bardzo wysokim poziomie,  główny ciężar  przygotowań  leżał  po  stronie

gminy Kurzętnik, także jeżeli chodzi o aspekt finansowy;   

- 1.09 – spotkanie z Wicemarszałek Województwa Wiolettą Śląską – Zyśk oraz Dyrektorem

Zarządu Dróg Wojewódzkich Waldemarem Królikowskim na temat inwestycji drogowych na

drogach wojewódzkich;

- 6.09 – dożynki gminne w gminie Nowe Miasto Lubawskie;

- 8.09 – otwarcie centrum meblowego w Lubawie oraz Targi Meblowe w Iławie;
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-  9.09  –  wręczenie  wyróżnień  w  52  edycji  konkursu  ORŁY  AGROBIZNESU  2015  w

Warszawie;

- 14.09 – spotkanie w Zespole Szkół Zawodowych na temat doradztwa zawodowego;

-  15.09  –  posiedzenie  Zgromadzenia  Wspólników  Szpitala  Powiatowego  –  omawiano

pierwszą część protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Radę Nadzorczą; 

- 16.09 – wojewódzka inauguracja roku Warmińsko – Mazurskiego Szkolnego Związku

Sportowego w Grodzicznie ;

- 25.09 – uroczystość z okazji 25-lecia samorządności zorganizowana w gminie Kurzętnik;

- 26.09 – ślubowanie klas pierwszych w Zespole Szkół im. C. K. Norwida;

- 27.09 – wystawa „Zielono mi” w Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku oraz Święto

Pieczonego Ziemniaka połączone ze Świętem Citta Slow w nowomiejskim Gimnazjum.

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radna Ewa Dembek zapytała  czy wizyta radnego Ziejewskiego na posiedzeniu Zarządu

odbyła się na zaproszenie czy też radny pojawił się na niej przypadkowo. W sprawozdaniu

z  prac  Zarządu  radni  mogli  wyczytać,  że  radny  uczestniczył  w  posiedzeniu,  zadawał

pytania itd.

Starosta odpowiedział,  że radny Ziejewski przybył  na jego zaproszenie. Przypomniał, że

radny Ziejewski był trzy miesiące starostą. 

Radni nie mieli więcej pytań.

Ad. 7

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania.

Radny  Marcin  Buliński  podziękował  za  sprawną  realizację  robót  przy  drogach

powiatowych.  Jednocześnie  poprosił  o  więcej.  Podczas  zebrań  wiejskich  mieszkańcy

zgłaszają  problem  zakrzaczeń  przy  drodze  do  Lekart  oraz  przy  drodze  Tylice  –

Mroczenko.

Radna Dembek powiedziała, że w ostatniej sesji nie mogła uczestniczyć ponieważ była na

wyjeździe z młodzieżą w ramach projektu, a wcześniej  pytała o standaryzację szpitala.

Sporo na ten temat mówiono dziś na wspólnym posiedzeniu komisji przed sesją. Wiadomo

już, że termin na dojście do standardów przedłużono do końca grudnia 2016 r.

Radny Ziejewski skorygował – do końca grudnia 2017 r.

Radna  Dembek  powiedziała,  że  do  sprawy  szpitala  powinno  się  podejść  w  sposób  -

„wszystkie  ręce  na  podkład”;  żeby  szpital  uratować,  żeby  osiągnąć  standardy.  W

przypadku  gdyby  były  trudności  finansowe,  należy  rozważyć  (tak  jak  uczyniono  w
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poprzedniej kadencji z inwestycją drogową Boleszyn – Wlk. Leźno) przesunięcie w czasie

którejś  z  inwestycji  drogowych.  Kolejna  sprawa,  którą  poruszyła  radna  to  sprawa  p.

/wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z

dnia  6  września  2001r.  o  dostępie  do  informacji  publicznej;  jawność  wyłączyła  Anna

Andrzejczak -  kierownik Biura Rady Powiatu/   z  Czachówek.  W tym roku nie  padało

mocno,  więc  problemu  nie  było,  ale  w  poprzednich  latach  był  problem,  że  podczas

ulewnych  deszczy,  cała  woda  spływała  do  małego  jeziorka  i  zalewała  działkę  p.

/wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z

dnia  6  września  2001r.  o  dostępie  do  informacji  publicznej;  jawność  wyłączyła  Anna

Andrzejczak  -  kierownik  Biura  Rady  Powiatu/.  Radna  rozmawiała  z  p.  /wyłączenie

jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września

2001r.  o  dostępie  do  informacji  publicznej;  jawność  wyłączyła  Anna  Andrzejczak  -

kierownik  Biura  Rady  Powiatu/,  który  mówił,  że  na  tym  terenie  od  dawna  nie

wykonywano żadnych prac melioracyjnych.  Kolejna sprawa to wnioski suszowe, ale tę

kwestię radna już załatwiła osobiście z radnym Adamem Głowackim. Radna pozyskała

informację, że wniosków nie ma dużo. Radna Dembek poruszyła również temat kampanii

wyborczej. Poprosiła o uczciwość i nieprowadzenie kampanii oszczerstw, bo taka sytuacja

zaczyna mieć miejsce. Radna dodała, że ona takiej  kampanii  nie prowadzi i o to samo

prosi swojego kolegę radnego.

Radny Ziejewski zapytał co to ma wspólnego z sesją Rady Powiatu.

Radna Dembek odparła, że nie ma nic wspólnego, ale korzystając z okazji i sytuacji jaka

wytworzyła się na wspólnym posiedzeniu komisji, o to teraz prosi.

Przewodniczący stwierdził,  że ostatnią uwagę radna mogła przekazać radnemu w cztery

oczy, a nie na forum sesji.

Radny Ziejewski zaapelował do Rady i Zarządu, że strategia inwestycyjna na lata 2015 –

2016 została przyjęta przez Radę Powiatu. Celem strategicznym, jego jako ówczesnego

starosty jak i całej Rady, było po pierwsze - wybudowanie sali gimnastycznej /przy ZSZ w

Kurzętniku/  Kolejne  zadanie  strategiczne  to  remont  dróg  powiatowych  w  gminie

Biskupiec.  Trzecie  zadanie  –  remont  szpitala  /oddział  chirurgiczny/  I  tego  się  należy

trzymać.  Radny  wyraził  nadzieję,  że  Rada  nie  podejmie  żadnych  dziwnych  decyzji

odnośnie  inwestycji  drogowych,  żeby  je  opóźnić  lub  wycofać.  Rezygnacja  ze

„schetynówek”  /inwestycje  realizowane  w ramach  Narodowego  Programu  Przebudowy

Dróg  Lokalnych/  była  chyba  największą  porażką  poprzedniej  Rady.  Zrezygnowano  z

remontu  dróg,  na  który  można  było  uzyskać  dofinansowanie  50%.  Radny  Ziejewski
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powiedział, że jeżeli chodzi o szpital, z dyrektorem spotykaliśmy się od marca, kiedy tylko

Zgromadzenie  Wspólników  otrzymało  wyniki  finansowe  spółki.  Pierwszą  rzeczą  jaką

przeprowadzono było połączenie spółki szpitalnej ze spółką „Medical”. W tej chwili jest

jedna spółka – Szpital Powiatowy, nie ma dwóch dyrektorów, dwóch księgowych. Jeżeli

chodzi  o budowę sali  sportowej,  pierwotnie  inwestycja  była  zaplanowana na 5 mln zł.

Zarząd obecnej kadencji obniżył ten plan do 3,5 mln zł. Jednak dokumentacja, kosztorys

jakie były wykonane, nie pozwoliły wykonać tej inwestycji za 3,5 mln zł. Nie pozwolił na

to rozmach z jakim była  zaplanowana inwestycja.  Radny Ziejewski uspokoił  dyrektora

szkoły, że dokonano korekty. Sfinalizowano opracowanie projektu inwestycji na 3,5 mln

zł. Inwestycja jest podpisana z Urzędem Marszałkowskim i zostanie wykonana. Jeszcze w

tym roku rozpocznie się przetarg. Inwestycja na pewno rozpocznie się w 2016 r., a kiedy

się  zakończy,  trudno  obiecywać.  Marzeniem  radnego  było,  żeby  otwarcie  nastąpiło  1

września  2016  r.  Pewne  jest  jedno  -  inwestycja  ruszy  i  będzie  wykonana.  Inwestycje

zaplanowane na 2016 r. to inwestycje na drogach powiatowych w gminie Biskupiec. Są to

odcinki dwóch strategicznych dróg, o łącznej długości 15 km i koszcie ponad 5 mln zł.

Jeżeli  wnioski  o  dofinansowanie  zostaną  złożone  i  przejdą,  będzie  pokrycie  środków

finansowych na ich realizację. Wiadomo już, że finansowanie będzie 50/50. Zarząd podjął

decyzję, że realizowane będą obydwie drogi – odcinek z Łąkorza do Bielic i z Biskupca do

Kisielic.  Wracając  do  sprawy inwestycji  szpitalnej,  najważniejszej,  radny  wspólnie  ze

Starostą,  Dyrektorem  Szpitala  oraz  Dyrektorem  Rady  Nadzorczej  uczestniczył  w

spotkaniach  w  Urzędzie  Marszałkowskim  oraz  NFZ.  Wcześniej  z  p.  Starostą  był  na

spotkaniu u Wojewody, gdzie zapytano jak wygląda system mapowania szpitali. Wygląda

to tak, że powołano zespół roboczy, który będzie ustalał, które szpitale zostaną, a które

„wypadną” z sieci. Warunkiem pozostania w sieci jest oczywiście spełnianie standardów.

Ustawa weszła w życie w 2012 r., a teraz mamy rok 2015, w zasadzie pierwszy rok pracy

obecnej Rady. Radny stwierdził, że nie będzie pytał co zrobili poprzednicy, bo nie chce

wchodzić w politykę,  o co jak prosiła radna Dembek.  Problem tkwi gdzie indziej  – w

zadłużaniu  się  szpitala.  Radny  stwierdził,  że  jak  odbywają  się  spotkania  z  udziałem

dyrekcji,  ordynatorów, załogi  szpitala,  to  wiadomo,  że pewne sprawy z takich spotkań

wyciekają. Są osoby,  które mówią – „źle się dzieje, Rada Powiatu nic nie robi, szpital

upadnie”. Radny Ziejewski stwierdził, że największym problem szpitala jest przychodnia

„Nad  Jesionką”,  która  powstała  w  Lubawie.  Szpital  przyniósł  stratę  za  2012  r.  w

wysokości 319 tys. zł. , a za rok 2013 - 639 tys. zł. Radna Dembek pytała po co radny

chodzi na posiedzenia Zarządu. Radny odparł, że taki jest jego obowiązek jako radnego.
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Każdy radny może uczestniczyć  w posiedzeniu Zarządu, jeśli  Starosta go o to poprosi.

Wczoraj  podjęto  decyzję  o likwidacji  przychodni  „Nad Jesionką”,  żeby nie  przynosiła

więcej strat dla szpitala. Kolejna decyzja to zmiana rady nadzorczej. Przepływ informacji

między dyrektorem, a rada nadzorczą i starostą oraz całym Zgromadzeniem Wspólników

jest  żaden.  Nie  będzie  już  takiej  sytuacji,  że  liczby  nie  będą  odpowiadały  prawdzie.

Wszystkie podejmowane uchwały będą opiniowane przez Zgromadzenie Wspólników. Do

tej  pory  tak  nie  było.  Radny wyraził  nadzieję,  że  po  decyzjach  jakie  Zarząd  Powiatu

podejmie w najbliższym czasie, szpital będzie funkcjonował normalnie. Ostatnia sprawa,

którą  chce  poruszyć  radny,  to  projekt  remontu  oddziału  chirurgicznego.  Opracowany

projekt zakłada koszt remontu na kwotę 5 800 tys.  zł. Dlatego pojechano do szpitala w

Olsztynie, aby zobaczyć jak tam przebiegł remont. Tamtejszy oddział liczy sobie 34 łóżka,

w  Nowym  Mieście  pierwotnie  zakładano  remont  na  29  łóżek.  Remont  w  Olsztynie

kosztował 2 400 tys. zł., a u nas był zaplanowany na 5 800 tys. zł. Dlatego poproszono p.

Starostę, aby zweryfikować projekt i kosztorys. Wstępnie zakłada się koszt remontu na 3

mln zł.  P. Starosta skonsultuje się z firmą olsztyńską,  która wykonała dokumentację na

cały oddział, z klimatyzacją, sanitariatami, pokojami socjalnymi. Tam kosztowało to 2 600

tys. zł. Ważne jest, że zanim się podejmie decyzje, sprawdza się liczby. Wybudowanie sali

za 5 mln zł., remont chirurgii oraz remonty dróg – to w sumie inwestycje na ponad 15 mln

zł.,  a budżet powiatu wynosi ponad 30 mln zł.  To jest nierealne do wykonania.  Radny

poczuwa się do obowiązku i ilekroć jest poproszony, jest do dyspozycji Zarządu. Jeżeli

dokumentacja  zostanie  zweryfikowana  i  remont  będzie  opiewać  na  ok.  3  mln  zł.,  bez

problemu zaczynamy inwestycję. Nie jest tak, że Zarząd zajął się sprawą szpitala, bo na

sesji  Rady  Miejskiej  została  złożona  interpelacja  i  p.  Burmistrz  ją  przekierował  do

Starosty. I dopiero wówczas Zarząd zajął się sprawą. Działania podjęto już w marcu tego

roku.  Efektem  tego  będzie  rozpoczęcie  inwestycji  w  przyszłym  roku,  jeżeli  kosztorys

zostanie  obniżony  do  3  mln  zł.  Radny  Ziejewski  podsumował,  że  rozważano,  aby

inwestycje  drogowe odpuścić,  a  robić chirurgię,  ale  skoro wiadomo już,  że inwestycja

szpitalna może być przedłużona do 2017 r. , nie wycofujemy się z remontów dróg, które są

w fatalnym stanie.             

Radny  Bogumił  Kurowski  poinformował,  że  ze  względów  osobistych  nie  mógł

uczestniczyć  we  wczorajszym  posiedzeniu  Zarządu.  Radny  zadał  pytanie  odnośnie

podstawy  prawnej  inwestowania  w  przychodnię  „Nad  Jesionką”  w  Lubawie  –  czy

finansowo  i  prawnie  było  uzasadnione  inwestowanie  w  obiekt,  który  nie  jest  naszą
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własnością,  jednocześnie  bez  zapewnienia  sobie  możliwości  zwrotu  zainwestowanych

środków. Radny poprosił o wyjaśnienie tej sprawy.

Radny  Henryk  Rogoziński  zapytał  jakie  zmiany  dokonano  w  planach  budowy  sali

sportowej – czy odbyło się to kosztem powierzchni.

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze inne pytania.

Więcej pytań nie było.

Ad. 8

Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2015 r.

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali sprawozdanie na piśmie. Następnie

poprosił o jego krótkie omówienie.

Skarbnik  Powiatu  p.  Halina  Bartkowska  poinformowała,  że  sprawozdanie  zostało  przyjęte

uchwałą Zarządu w dniu 30 lipca 2015 r.,  przełożone do zapoznania Radzie Powiatu oraz

przesłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej celem zaopiniowania. Wykonanie budżetu po

stronie  dochodów  wynosi  46,50%  ,  wydatków  –  38,38%.  RIO  pozytywnie  zaopiniowała

sprawozdanie. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 9

Sprawozdanie z naboru do szkół ponadgimnazjalnych, wyniki matur

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji Andrzej Korecki poinformował, że radni

otrzymali sprawozdanie z naboru do klas pierwszych na tablety (załącznik nr 6). Łącznie do

klas pierwszych przyjęto 335 uczniów. Dla porównania -  w roku ubiegłym 327, a więc jest

niewielki  wzrost.  W tym  roku  było  łącznie  514  absolwentów  gimnazjum,  z  tego  179

wybrało szkoły poza naszym powiatem. Dla porównania w roku ubiegłym było to 215

uczniów. Następnie p. Korecki omówił wyniki tegorocznych matur łącznie z poprawkami

(załącznik nr 7). Ogółem średnia zdawalność matur w powiecie nowomiejskim wyniosła

68% (średnia zdawalność w kraju wyniosła 82%).  Niska zdawalność w naszym powiecie

wynika z tego, że w tym mieszczą się też wyniki matur w szkołach niepublicznych, których

nie ma w zestawieniu. W niepublicznej szkole „Logos” na 3 przystępujących maturę zdała

tylko 1 osoba (nie są znane wyniki po poprawkach), natomiast w szkole p. Bittowta – do

matur przystąpiło 5 osób, nie zdał nikt.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania.

Radna Dembek zapytała jak wygląda zdawalność matur w stosunku do roku poprzedniego. 

P. Korecki odpowiedział, że wyniki są porównywalne.
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Przewodniczący powiedział,  że  nabór  nie  jest  rewelacyjny,  ale  wskaźnik  wymagany w

projekcie /na budowę ZSZ/ został osiągnięty.

P. Korecki potwierdził, że tak. Od drugiego semestru dojdą jeszcze KKZ-ty /kwalifikacyjne

kursy zawodowe/, więc liczba uczęszczających do szkoły wzrośnie. Nabór jest w trakcie.

Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych Mirosław Wodara uspokoił Radę Powiatu, że w tej

chwili  jest  łącznie  678  uczniów.  Dziś  złożono  wniosek  o  utworzenie  naboru  na

kwalifikacyjny kurs zawodowy w zawodzie – rolnik. Wpłynęło 18 podań, finansowo opłaca

się już taki kurs rozpocząć. Na koniec roku czyli w momencie kiedy jest podawana liczba

uczniów do Urzędu Marszałkowskiego, liczba uczniów i słuchaczy powinna wynosić już

ok. 690. 

Radny Jan Czapliński zapytał jaką kwotę należy wyasygnować na dojazdy dla uczniów,

zgodnie z uchwałą Rady Powiatu.

P.  Skarbnik  powiedziała,  że  w  budżecie  na  ten  rok  czyli  od  września  do  grudnia

zabezpieczono następujące kwoty:

 - Zespół Szkół im C. K. Norwida – 3 600,00 zł.

- Zespół Szkół Zawodowych – 6 680,00 zł.

Radny Czapliński zapytał czy tyle planowano w budżecie.

P.  Skarbnik  powiedziała,  że  planowano  więcej,  ale  wszystkie  środki  nie  zostaną

wydatkowane. Kalkulację sporządzono na podstawie złożonych wniosków.

Przewodniczący zapytał  czy wpłynęły wnioski  od uczniów, którzy wybrali  szkoły poza

naszym powiatem.

Wicestarosta odpowiedziała, że nie.

Radna  Dembek  powiedziała,  że  nabór  jest  całkiem  niezły.  Nawiązała  do  projektu  na

budowę sali sportowej, który ma być zmieniony. Radna zapytała czy w projekcie będzie

uwzględniona  możliwość  przyszłej  rozbudowy?  W  szkole  robi  się  ciasno.  Są  tu  dwie

sprzeczności  –  z jednej  strony chcemy,  aby uczniów było  jak najwięcej,  z  drugiej  -  w

projekcie nie planujemy dodatkowych pomieszczeń.

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze jakieś pytania.

Radni nie mieli więcej pytań.

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy.

Ad. 10

Przerwa

/przerwa/

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie.
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Aktualnie  na  sali  obecnych  jest  15  radnych.  Spóźnili  się  radni:  Jacek  Rydel  i  Marek

Piątkowski. 

Oprócz radnych na sali obecni są: Ewa Kalisz - Górzkowska, Halina Bartkowska, Maciej

Sikorski,  Urszula  Łydzińska,  Katarzyna  Ochocka,  Aleksandra  Malinowska,  Grzegorz

Podkomorzy, protokolant Anna Andrzejczak.

Ad. 11

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  II/14/2014  w  sprawie

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2015

– 2034 ze zmianami

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XI/94/2015 (załącznik nr 8) podjęto jednogłośnie.

Na salę obrad weszli radni: Rydel i Piątkowski. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 17

radnych.  

Ad. 12

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  II/15/2014  w  sprawie

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2015 r. ze zmianami

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

P.  Skarbnik  poprosiła  o  dokonanie  autopoprawki  w  uchwale  –  następuje  zmniejszenie

dotacji  dla  Powiatowego  Środowiskowego  Domu  Samopomocy  nie  o  5 500,00  zł.  jak

wpisano w projekcie uchwały, który otrzymali radni, tylko o 10 500,00 zł. Łącznie budżet

powiatu wzrasta o kwotę 181 354,00 zł. 

Z sali obrad wyszedł Starosta. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 16 radnych.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XI/95/2015 (załącznik nr 9) podjęto jednogłośnie.

Ad. 13

Podjęcie  uchwały  w  sprawie przyjęcia  zmian  do  planu  finansowego  zadań

powiatu,  realizowanych  ze  środków  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób

Niepełnosprawnych w roku 2015

Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały.  Następnie  poprosił  o  krótkie  wyjaśnienia

Dyrektora PCPR Urszulę Łydzińską.
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P.  Łydzińska  poinformowała,  że plan  finansowy PFRON zwiększa  się  łącznie  o kwotę

61 840,00  zł.,  z  tego  2 500,00  zł.  zostanie  przeznaczone  na  sfinansowanie  kosztów

szkolenia (zgodnie z wnioskiem Dyrektora PUP), 27 600,00 zł. otrzyma Warsztat Terapii

Zajęciowej.  Pozostała  kwota  -  31 740,00  zł.  pozostanie  do  dyspozycji  PCPR  i  będzie

przeznaczona  na  dofinansowanie  zaopatrzenia  w  sprzęt  rehabilitacyjny,  przedmioty

ortopedyczne i środki pomocnicze. Ponadto dokonano przesunięcia środków z wydatków

na instrumenty rynku pracy – 4 600,00 zł. Środki te przeznacza się na szkolenia. Pozostałą

kwotę ze sportu, kultury i rekreacji przeznacza się na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt

rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze.

Na salę obrad wszedł Dyrektor Szpitala Powiatowego Jan Karwowski.

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań.

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XI/96/2015 (załącznik nr

10) podjęto jednogłośnie.

Z sali obrad wyszła p. Łydzińska. 

Na salę obrad wszedł Starosta. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 17 radnych.  

Ad. 14

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości 

będącej własnością Powiatu Nowomiejskiego, położonej w Gwiździnach

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radny Jan Czapliński zapytał czy różnica wynikła z aktualnych pomiarów.

Starosta odpowiedział, że tak. Grunt znajdował się w pasie drogowym, ale taka szerokość

nie  jest  potrzebna,  więc  można  grunt  przekazać  gminie  Nowe  Miasto  Lubawskie,

zwłaszcza, że chodzi o teren przy boisku.

Radny Czapliński zapytał czy grunt będzie przekazany nieodpłatnie.

Starosta odparł, że Wójt Gminy chciał,  żeby było wszystko nieodpłatnie, ale ostatecznie

bierze na siebie koszty podziału, wyceny, aktu notarialnego. Powiat nie poniesie żadnych

kosztów.

Radni nie mieli więcej pytań.

Głosowało 17 radnych. Uchwałę nr XI/97/2015 (załącznik nr 11) podjęto jednogłośnie.

Ad. 15

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Nowomiejskiego

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
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Sekretarz  Powiatu  Ewa  Kalisz-   Górzkowska  poinformowała,  że  4  sierpnia  nastąpiło

połączenie spółki Szpital  Powiatowy ze spółką „Medical”.  Ponadto z dniem 31 sierpnia

przestał istnieć Zespół Szkół Rolniczych. W związku  powyższym należało dokonać zmian

w  załączniku  do  Statutu.  Kolejna  zmiana  dotyczy  obecności  Sekretarza  i  Skarbnika

Powiatu  na  sesjach  –  zgodnie  rozstrzygnięciem  nadzorczym  Wojewody  Warmińsko  -

Mazurskiego,  nie  można  wchodzić  w  kompetencje  kierownika  jednostki.  W  statucie

zapisane będzie, że sekretarz i skarbnik mogą uczestniczyć w sesjach, a nie że uczestniczą.

Dokonano również zmian „kosmetycznych” – wykreślono dzienniki  ustaw, oraz par. 62

mówiący  o  publikacji  Statutu  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa  Warmińsko-

Mazurskiego. Zapis ten był zbędny, ponieważ jest o tym mowa w samej uchwale.

Radca  Prawny  Maciej  Sikorski  doprecyzował,  że  wspomniane  rozstrzygnięcie  nie

dotyczyło uchwały Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim. Zmiany dokonujemy na

tle orzecznictwa. Takie zapisy w uchwałach innych samorządów, zostały zakwestionowane

przez Wojewodę. 

Z sali obrad wyszedł radny Kurowski. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 16 radnych.     

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XI/98/2015 (załącznik nr 12) podjęto jednogłośnie.

Ad. 16

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych

Starosta udzielił odpowiedzi na wnioski i zapytania:

 - w sprawie przesunięcia inwestycji – na obecną chwilę Starosta nie udzieli odpowiedzi na

to pytanie; trzeba dokładnie przeanalizować budżet. W przypadku budowy hali sportowej

przy ZSZ prawie pewnym źródłem dofinansowania jest Ministerstwo Sportu oraz jeszcze

jedna instytucja. Jeżeli tak będzie, być może nie grozi nam przesunięcie inwestycji. Jednak

na razie jest za wcześnie, aby o tym mówić;

-  sprawa  melioracji  w  Czachówkach  –  sprawę  wyjaśniał  osobiście  z  radną  Dembek

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa Krzysztof Puwalski;

- sprawa zmian w projekcie budowy hali sportowej – zmiany będą polegały na tym, że

rezygnuje się z dobudowy piętra nad szatniami i sanitariatami; sala będzie skrócona o 4,65

metra, na razie nie wiadomo czy będzie również węższa. Pierwotnie hala była zaplanowana

na bardzo dużą.

Radny Jacek Rydel zapytał czy hala pozostanie pełnowymiarowa.
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Starosta  odpowiedział,  że  pełnowymiarowa  hala  na  jaką  można  złożyć  wniosek  do

Ministerstwa Sportu to hala o wymiarach 24/12. Według aktualnego projektu hala miałaby

długość 32,61 metrów, a szerokość prawie 24 metry.  Także jest to naprawdę duża hala.

Generalnie jeżeli się buduje salę sportową, pilnuje się przede wszystkim tego, żeby spełnić

wymagane  wymiary  by  móc  starać  się  o  dofinansowanie  z  Ministerstwa  Sportu.  Hala

sportowa przy Szkole Podstawowej w Kurzętniku budowana w 2011 r. kosztowała 2,7 mln

zł.  Hala ma długość 31,82 metry,  szerokość 19,30 metry,  a odbywają się na niej  różne

imprezy, także koncerty. 

- sprawa podstawy prawnej inwestowania w Przychodnię „Nad Jesionką” – Starosta zapytał

Dyrektora Szpitala czy jest w stanie dziś odpowiedzieć na to pytanie.

Dyrektor Szpitala Powiatowego Jan Karwowski odpowiedział, że nie jest w stanie. Sprawę

trzeba spokojnie zweryfikować, ustalić wszystkie fakty.

Starosta poprosił, aby odpowiedź była gotowa na następną sesję.

Radny Romuald Koszewski zapytał czy inwestycja w szpitalu będzie realizowana.

Starosta odparł, że taki mamy zamiar.

Radny Koszewski zapytał kiedy rozpocząłby się remont chirurgii, w 2016 czy 2017 r.?

Starosta odpowiedział, że jeżeli obie inwestycje wejdą, to bardzo mało będzie środków na

wkład własny powiatu. Dziś na to pytanie Starosta nie udzieli odpowiedzi.

Na salę obrad wszedł radny Kurowski. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 17 radnych.    

Radny Koszewski zapytał czy remont ma być zakończony do końca 2017 r. czy wystarczy

żeby było rozpoczęty w tym terminie.

Starosta odparł, że w przepisach jest mowa o dostosowaniu do wymogów do 2017 r., a nie

rozpoczęciu inwestycji.

Radny Czapliński poprosił o więcej informacji na temat sieci szpitali.

Starosta odpowiedział, że na razie niewiele wiadomo na ten temat. Nie wiadomo nawet czy

Ministerstwo Zdrowia ustaliło sieć szpitali ponadregionalnych. Jeżeli chodzi o szpitale w

województwie, najważniejszym kryterium będzie prawdopodobnie liczba łóżek. W opinii

Starosty brak jakiegokolwiek szpitala z obecnej sieci w województwie, będzie ogromnym

problemem dla mieszkańców.

Radny  Czapliński  powiedział,  że  skoro  już  poniesiono  pewne  nakłady  finansowe  na

przychodnię  „Nad  Jesionką”,  to  czy  nie  należy  rozważyć  utrzymanie  przychodni  i

prowadzenie tam działalności, która przynosiłaby zyski. 

Starosta odparł, że podjęto decyzję  o likwidacji i nie ma praktycznie od tego odwrotu. Nie

można wchodzić w coś, co generuje straty.
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Radny Ziejewski powiedział, że jest zapewnienie Dyrektora Szpitala, że uda się odzyskać

zainwestowane środki rzędu ok. 400 tys. zł. Jak będzie – zobaczymy. Na chwilę obecną, nie

mając żadnej szansy na uzyskanie kontraktu na 2016 r., dalsze prowadzenie działalności w

przychodni jest niewskazane.

Radny  Czapliński  powiedział,  że  zamknąć  coś  można  bardzo  szybko.  Zapytał  czy  nie

należy spróbować uzyskać kontrakt.

Radny  Ziejewski  stwierdził,  że  to  jest  dokładanie  150  tys.  zł.  do  przychodnie  „Nad

Jesionką”,  przy jednoczesnym braku środków na  szpital  w Nowym Mieście.  Środki  są

potrzebne  na  remont  chirurgii  tutaj,  a  nie  inwestowanie  pieniędzy  w  przychodnię  w

Lubawie. 

Starosta powiedział,  że nawiązując do wypowiedzi radnego Ziejewskiego, chciałby kilka

kwestii doprecyzować. Radny Ziejewski powiedział, że wczoraj zapadła decyzja o zmianie

Rady Nadzorczej. Dokładnie było tak, że wczoraj odbyło się posiedzenie Zarządu Powiatu i

dyskutowano o zmianach w obrębie Rady, a nie o zmianie całej Rady. Takiego posunięcia

można dokonać tylko i wyłącznie na posiedzeniu Zgromadzenia Wspólników. Na chwilę

obecną  Rada  Nadzorcza  funkcjonuje,  wykonuje  swoje  zadania.  Ponadto  –  decyzja  o

likwidacji  Przychodni  „Nad   Jesionką”  nie  zapadła  wczoraj,  ale  dużo  wcześniej.  15

września br. na posiedzeniu Zgromadzenia Wspólników ustalono dokładnie termin w jakim

powinno to nastąpić. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos. 

Radny Bogumił Kurowski zapytał o odpowiedź na swoje pytanie.

Starosta  poinformował,  że  Dyrektor  Szpitala  udzieli  odpowiedzi  na  pytanie  radnego na

następnej sesji.

Ad. 17

Sprawy różne

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos.

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 18

Zakończenie obrad XI Sesji Rady Powiatu

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  zamknął  obrady  XI  Sesji  piątej

kadencji Rady Powiatu.    

     Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady Powiatu

      Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski

1



  

        

1


	Ad. 1
	Otwarcie XI Sesji Rady Powiatu
	Ad. 18

